
Protokół Nr LIII/18

z LIII sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 29 maja 2018 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 18:45)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady LIII sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził,  że na sali jest  quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecni byli

radni: Zbigniew Pyziak i Krzysztof Zając) - pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał

oraz powitał  przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do

protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  27  maja  obchodziliśmy  Dzień  Samorządu

Terytorialnego i z tej okazji na ręce Przewodniczącego wpłynął list od Marii Małgorzaty Janyski,

posłanki na sejm RP. Przewodniczący odczytał treść pisma.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły z dnia

24 maja  br.  prosi  o  wprowadzenie  do porządku obrad,  w punkcie  15.,  projektu  uchwały  Rady

Miasta  Piły  w  sprawie  upoważnienia  dyrektorów  przedszkoli  do  prowadzenia  postępowań

i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach opłat za wychowanie przedszkolne - druk nr

988. Ponadto, zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły z dnia 28 maja br. prosi o wprowadzenie

do porządku obrad, w punkcie 21., projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia zasad

udzielenia  z  budżetu Miasta  Piły  dotacji  celowej  na dofinansowanie wymiany kotłów i  pieców

niskosprawnych na niskoemisyjne źródła ciepła - druk nr 990. Przewodniczący powiedział, że przed

sesją  radni  otrzymali  autopoprawkę  do projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  zmiany

uchwały budżetowej na 2018 rok – druk nr 989.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad.



Piotr  Głowski,  prezydent  Miasta  Piły powiedział,  że  chce  udzielić  dodatkowych  informacji

dotyczących  wprowadzanych  na  sesję  projektów  uchwał.  Pierwszy  z  projektów  zdecydowanie

ułatwi  podpisywanie  umów  z  rodzicami.  Drugi  projekt  jest  reakcją  na  uwagi  Wojewody

Wielkopolskiego,  który  uznał,  że  moglibyśmy  wprowadzać  nierówność  wykluczając

z  przedmiotowej  procedury  podmioty  gospodarcze,  a  w  związku  z  tym  rozszerzamy  katalog

podmiotów uprawnionych do wnioskowania o przedmiotową dotację.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu – druk nr 988:

Radni zagłosowali za wprowadzeniem powyższego punktu jednogłośnie - 17 głosami „za”. 

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu – druk nr 990:

Radni zagłosowali za wprowadzeniem powyższego punktu jednogłośnie - 16 głosami „za”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LII a LIII sesją Rady Miasta Piły - druk nr 964.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 965.

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2017 rok - druk nr 960.

a)  rozpatrzenie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z  wykonania budżetu Miasta  Piły  za

2017 rok - druki nr 958, 959.

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2017 rok - druk nr 962.

c) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2017 r.

5. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2017 rok - druk nr

961.
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a) przedstawienie Uchwały Nr 1/2018 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 7 maja 2018

roku w sprawie wyrażenia opinii  o wykonaniu budżetu Miasta  Piły  za rok 2017 oraz wniosku

o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2017 rok - druk nr 963,

b) przedstawienie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady

Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za

2017 rok - druki nr 969, 986.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok -

druk nr 987. Autopoprawka - druk nr 989.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Programu Pilska Karta Seniora -

druk nr 972.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego

planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Motylewskiej,  alei

Poznańskiej i ul. Przemysłowej - druk nr 973.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy Lelewela - druk nr 974.

10.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic

14 Lutego i Kwiatowej - druk nr 975.

11.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Kusocińskiego - druk nr 976.

12.Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający Uchwałę Nr XVII/233/12 Rady Miasta Piły

z dnia 28 lutego 2012 r. w sprawie lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych

uczniów szkół podstawowych i gimnazjów funkcjonujących na terenie Gminy Piła - druk nr

977.

13.Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający Uchwałę Nr XVII/234/2012 Rady Miasta

Piły z dnia 28 lutego 2012 r. w sprawie przyjęcia kryteriów, trybu i zasad przyznawania

nagród uzdolnionym uczniom klas IV – VI szkół podstawowych i klas I – III gimnazjów

funkcjonujących na terenie Gminy Piła - druk nr 978.

14.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru

obniżek,  przyznawania  zwolnień  od  obowiązku  realizacji  zajęć  oraz  tygodniowego
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obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty

Nauczyciela w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Piła - druk nr 979.

15.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  upoważnienia  dyrektorów przedszkoli  do

prowadzenia  postępowań  i  wydawania  decyzji  administracyjnych  w  sprawach  opłat  za

wychowanie przedszkolne - druk nr 988.

16.Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie wyrażenia opinii  o lokalizacji  kasyna gry

w Hotelu Gromada Piła przy Alei Piastów 15 w Pile - druk nr 970.

17.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie

i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu

zawarcia umów - druk nr 981.

18.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

bezprzetargowej nieruchomości  położonych przy ul.  Węglowej  9 w Pile  oraz  udzielenia

bonifikaty od ceny nieruchomości - druk nr 982.

19.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 983.

20.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej - druk nr

984.

21.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia zasad udzielenia z budżetu Miasta

Piły  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  wymiany  kotłów  i  pieców  niskosprawnych  na

niskoemisyjne źródła ciepła - druk nr 990.

22.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Przewodniczącego

Komisji Gospodarki Miejskiej Rady Miasta Piły - druk nr 985.

23.Realizacja uchwał Rady Miasta Piły za 2017 rok - druk nr 968.

24.Sprawozdanie  z  realizacji  Rocznego  programu  współpracy  miasta  Piły  z  organizacjami

pozarządowymi na 2017 rok - druk nr 971.

25.Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły za rok 2017 - druk nr 967.

26.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 966.

27.Wolne głosy, wnioski i informacje.

28.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora

Szkoły Podstawowej nr ........ * w Pile - druk nr 980.

29.Zamknięcie obrad.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Pawła Jarczaka, wiceprzewodniczącego Rady Miasta

Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z LII sesji Rady Miasta Piły.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły odczytał informację w sprawie protokołu

z LII sesji Rady Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z LII sesji bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 18 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy LII a LIII

sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Piotr  Głowski,  prezydent  Miasta  Piły powiedział,  że  chce  dodać  kilka  informacji  do

sprawozdania.  Prezydent  powiedział,  że  również  otrzymał  listy  gratulacyjne,  m.in.  także  od

posłanki na sejm RP Marii Małgorzaty Janyski. Prezydent powiedział, że dołącza się do wszystkich

życzeń  dla  samorządowców.  Prezydent  Głowski  powiedział,  że  w  związku  z  niekorzystnymi

zmianami w zakresie ustawy oświatowej wiele dzieci nie poszło do szkoły podstawowej w wieku

6 lat, a to spowodowało reperkusje, bo dwuipółletnie dzieci nie znalazły miejsca w przedszkolach.

Zrobił  nam  się  pokoleniowy  zator.  Wiemy,  że  kiedy  odejdą  ostatni  gimnazjaliści,  będziemy

dysponować infrastrukturą, która umożliwi nam poradzenie sobie z tą sytuacją - w przyszłym roku

planujemy uruchomienie  przedszkola  i  żłobka.  Prezydent  powiedział,  że  dzisiejsza  sesja  będzie

szczególna,  bo  procedowane  będą  projekty  uchwał  dotyczących  przyjęcia  sprawozdania
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finansowego oraz absolutorium dla Prezydenta. Prezydent Piotr Głowski powiedział, że wpłynęło

do niego pismo, które zostało skierowane do Starosty Pilskiego, a dotyczyło ochrony środowiska

i  odorów  odczuwalnych  w  Śmiłowie,  ale  również  w  Pile.  Prezydent  powiedział,  że

spowodowaliśmy  już  zgłoszenie  sprawy  do  Wojewódzkiego  Inspektora  Ochrony  Środowiska,

z poza tym zgłosiliśmy też temat do Straży Pożarnej i na Policję, bo nie do końca wiadomo, co się

wydziela. Prezydent Piotr Głowski dodał, że w tej sprawie chciał zabrać głos senator Mieczysław

Augustyn.

Mieczysław Augustyn, senator RP powiedział, że chce zacząć od tego, że dołącza się do życzeń

dla wszystkich samorządowców. Senator Augustyn, odnosząc się do kwestii odorów, powiedział, że

do jego biur napływa wiele skarg w tej sprawie. Problem jest szczególnie dokuczliwy w weekendy

i upalne dni.  Te odory nękają nie tylko mieszkańców gminy Kaczory, ale także niektóre części

naszego  Miasta.  Senator  powiedział,  że  wielokrotnie  występował  do  ministerstwa  i  do

odpowiednich  komisji  w  parlamencie  o  to,  aby  zakończyć  wreszcie  prace  nad  ustawą

o przeciwdziałaniu szkodliwości tego rodzaju odorów. Niestety, rząd, który dwukrotnie zapewniał,

że podejmie takie prace w trybie pilnym, nie zgłosił do parlamentu żadnego projektu w tej sprawie.

Senator powiedział, że zachęca Radę do włączenia się w prace nad tym tematem, żeby można było

wreszcie uregulować tę sprawę.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że dziękuje Senatorowi za pomoc w tym procesie.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że liczyła na to, że ktoś się na dzisiejszej sesji odniesie do

sprawy osób niepełnosprawnych oraz protestu osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w Sejmie,

a  także  tego  jak  ten  protest  się  zakończył.  Radna  powiedziała,  że  chciałaby,  aby  Prezydent,

reprezentujący nasze Miasto, wystąpił np. z apelem w tej sprawie, pokazującym, co robimy w tej

sprawie, w sprawie niepełnosprawnych.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że ten punkt porządku obrad dotyczy sprawozdania

Prezydenta,  ale  dodał,  że  inicjatywa  uchwałodawcza,  także  w  zakresie  apeli,  leży  po  stronie

radnych Rady Miasta Piły jak i Prezydenta i powiedział, że, jak rozumie, radna Sztaba w tej chwili

zadaje Prezydentowi pytanie, czy chciałby zaproponować Radzie tego rodzaju apel.
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Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  brak  głosu,  to  dzisiaj  działanie  celowe.  Mówimy

o rzeczach  niezwykle  delikatnych  i  Prezydent  nie  chciał,  by  ktokolwiek  posądził  nas  o  to,  że

wykorzystujemy obecną sytuację do uprawiania polityki. Prezydent dodał, że ostatnio spotkał się

z  kilkoma  osobami,  które  na  co  dzień  współpracują  z  niepełnosprawnymi.  Odbyło  się  także

spotkanie z  Warsztatami  Terapii  Zajęciowej  w Pile.  W miarę naszych możliwości  -  powiedział

prezydent Głowski - staramy się pomagać i robimy to w sposób skuteczny i wyjątkowy w skali

kraju, choć oczywiście zawsze chce się zrobić więcej, ale ograniczają nas możliwości finansowe

i  organizacyjne.  W tej  chwili  jesteśmy na etapie  przygotowywania dodatkowego pakietu,  który

pozwoliłby  na  odciążenie  osób  opiekujących  się  niepełnosprawnymi  -  pozwoliłby  np.  na

odpoczynek, wyjechanie na zakupy lub może na wakacje. Odnosząc się do kwestii apelu, Prezydent

powiedział,  że jeśli Rada uzna, że jest to celowe, to Prezydent przygotuje projekt uchwały, czy

pisma, pod którym radni będą mogli się podpisać.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że na tej sali nie brakuje osób odważnych, a prasa

ogólnopolska pisze o naszym wystąpieniu.

Senator Mieczysław  Augustyn powiedział,  że  stara  się  być  wstrzemięźliwy  w komentowaniu

strajku  osób  niepełnosprawnych  i  ich  opiekunów na  terenie  parlamentu,  bo  nie  chce  stwarzać

wrażenia, że próbuje wykorzystać tę sytuację do gromadzenia kapitału politycznego, ale Senator

podkreślił, że zawsze był z tymi, którzy protestowali.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  prawie  rok  temu  samorządowcy  uczestniczyli

w proteście na drodze S10, S11. Radny powiedział, że chciałby się dowiedzieć o postępy w tej

sprawie.

W  związku  z  tym,  że  przewodniczący  Rafał  Zdzierela  opuścił  salę,  prowadzenie  obrad

przejmuje radny Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, odnosząc się do pytania radnego Bogusławskiego, że wiosną

ubiegłego roku odbyło się w Pile spotkanie samorządowców od morza aż po Śląsk, czyli z terenów,

na  których  przebiega  droga.  Wtedy,  w  symboliczny  sposób,  blokowaliśmy  drogę  S11.  Dzięki

naszym działaniom ruszyły prace koncepcyjne. Mamy jeden olbrzymi zarzut dotyczący tego, że
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zapisaną w programie budowy dróg krajowych budowę obwodnicy Piły i Ujścia, która miała się

rozpocząć w przyszłym roku wykreślono z tego zestawienia. Chcemy, z innymi samorządowcami

z  gmin,  powiatów  i  województw,  pojechać  we  wrześniu  do  Warszawy  i  tam  będziemy

przekonywać, że to jest droga, która powoduje nie tylko zwiększenie bezpieczeństwa, ale dzięki

niej Polska się rozwija. Wzdłuż drogi S11 mamy największy przyrost PKB na terenie kraju.

Ad 4.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2017 rok przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy

Piła.

Skarbnik przedstawiła temat w formie prezentacji.

Skarbnik  Ewelina  Ślugajska poinformowała  o  Uchwale  nr  SO.0954/35/14/Pi//2018  Składu

Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  27  kwietnia  2018  roku

w  sprawie  opinii  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Miasta  Piły  za  rok  2017  rok  wraz

z  informacją o stanie  mienia  jednostki  i  objaśnieniami  oraz podkreśliła,  że  wydano pozytywną

opinię w przedmiotowej sprawie. (druk nr 962)

Ewelina  Ślugajska,  skarbnik  Gminy  Piła powiedziała,  że  zgłasza  autopoprawkę  do

przedmiotowego  projektu  uchwały.  Skarbnik  wyjaśniła,  że  chodzi  o  publikator  ustawy

o samorządzie gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. Przewodniczący powiedział,

że budżet został dobrze wykonany, zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Przewodniczący

Lucjan  Szutkowski  powiedział,  że  należy  podkreślić  zakres  zmian  w  budżecie  w  trakcie  roku

budżetowego.  Przewodniczący podkreślił  m.in.,  że  chciałby  poświęcić  więcej  uwagi  wydatkom

majątkowym. To był wyjątkowy rok, potwierdzający stałą tendencję rozwojową, która ma miejsce

od 8 lat. W ubiegłym roku wydatkowaliśmy 43 i pół miliona zł, a w przedziale 8 lat było to aż 290

milionów złotych, a efekty działań widać w naszym mieście. Zrealizowany budżet jest też dobrą

prognozą  na  przyszłość,  bo złożonych zostało  wiele  wniosków o przydział  kolejnych środków,

które umożliwią realizację  kolejnych działań inwestycyjnych.  Przewodniczący Komisji  Budżetu

i Rozwoju Miasta powiedział, że chce w tym momencie pogratulować pani Skarbnik umiejętnego

przygotowania zmian, które w ogólnym rozrachunku zagwarantowały dobre wykonanie budżetu.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak otworzył dyskusję.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała,  że  przeanalizowała  materiały  dotyczące  procedowanego

punktu  i  po  tej  analizie  radna  stwierdziła,  że  więcej  elementów jest  “na  plus”.  Są  oczywiście

sprawy, które wymagają działań,  ale to zawsze tak jest,  że można znaleźć rzeczy, które można

poprawić. Radna Sztaba powiedziała, że szczególnie cieszy ją to, że w Pile jest coraz więcej ścieżek

rowerowych, z których mogą korzystać pilanie.  Radna zaapelowała do mieszkańców Piły,  żeby

korzystali z możliwości, jakie daje budżet obywatelski i pogratulowała pani Skarbnik.

Wiceprzewodniczący  Paweł  Jarczak powiedział,  że  dziękuje  radnej  Sztabie  za  opinię

o wykonaniu budżetu.

Radna Wiesława Sztaba podziękowała wiceprzewodniczącemu Jarczakowi.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że podziela pogląd wyrażony przez radną Sztabę, bo Piła

rzeczywiście się zmienia, także dzięki środkom unijnym. Radny powiedział, że na pewno wszyscy

mamy jeszcze jakieś życzenia, ale - jak podkreślił - na rozwój miasta trzeba patrzeć strategicznie
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i to było widać w prezentacji przedstawionej przez Skarbnik, bo wtedy widać, że od początku była

pewna wizja, która jest realizowana.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  chce  zwrócić  uwagę  na  “miękką  część”  działań

prowadzonych przez Prezydenta. Chodzi m.in. o tworzenie warunków do inwestowania w Mieście.

Radny dodał, że chciałby też zwrócić uwagę na wzrost dochodów z podatku PIT, a to oznacza

wzrost  zamożności  mieszkańców  Piły,  bo  przecież  wysokość  podatku  PIT  zależy  od  naszych

dochodów. Lepsze zarobki mieszkańców są m.in. wynikiem tego, że w ostatnim czasie na terenie

Miasta zaczęły działać nowe firmy. Radny powiedział, że na koniec chce, w imieniu całej Rady,

podziękować wszystkim pracownikom Urzędu Miasta Piły, bo gdyby nie ich praca i ich wysiłek, to

nie można by było mówić o tak dobrych efektach.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  chce  zwrócić  uwagę  na  wkład  pilskich  spółdzielni

mieszkaniowych w rozwój Miasta.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że przez ostatnie 8 lat Prezydent wraz ze swoim zespołem

realizuje  wizję,  która  była  przedstawiona  na  początku  tej  drogi.  Radny  podziękował  za

dotychczasowe efekty i dodał, że możemy spokojnie patrzeć w przyszłość.

Błażej  Parda,  poseł  na  Sejm  RP powiedział,  że  analizując  wykonanie  budżetu  chciałby

powiedzieć, że pamięta, iż w 2015 roku odnotowano nadwyżkę i w związku z tym Poseł wówczas

bardzo  chwalił  tamten  budżet,  ale  teraz,  pod  kątem  zadłużenia,  jest  “mniej  ciekawie”,  bo

odnotowano 24 miliony zł zadłużenia, choć Poseł rozumie, że inwestycje są potrzebne. Poseł Błażej

Parda powiedział też, że chce poprzeć słowa podziękowań dla wszystkich tych, którzy pracowali

nad realizacją tego budżetu.

Mieczysław Augustyn, senator RP powiedział, że, jako mieszkaniec Piły, odbiera dzisiejszy dzień

jako bardzo ważny. To jest ostatni budżet w tej kadencji prezydenta Piotra Głowskiego i za chwilę

będzie ostatnie,  w tej  kadencji,  absolutorium.  Senator  podkreślił,  że  ostatnie  lata  były okresem

bardzo dużego przyspieszenia dla Piły i jej mieszkańców, a mogło tak się dziać także przy wsparciu

bardzo aktywnych radnych.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział, że procedowany projekt uchwały oczywiście w największej

mierze dotyczy finansów i “twardych” inwestycji,  które widać na ulicy, ale trzeba też pamiętać

o  działaniach  “miękkich”,  związanych  z  ludźmi.  Prezydent  powiedział,  że  trzeba  wspomnieć

o ludziach, którzy pracują w Urzędzie Miasta i jednostkach podległych i to jest dobry moment, żeby

im  wszystkim podziękować.  Prezydent  Piotr  Głowski  dodał,  nawiązując  do  wypowiedzi  posła

Błażeja Pardy, że chciałby jedną kwestię sprostować. Poseł Parda mówił o zadłużeniu, a chciał

prawdopodobnie powiedzieć o deficycie budżetowym.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak zamknął dyskusję.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę wraz z  autopoprawką jednogłośnie  -  19 głosami „za”  -  uchwała nr

LIII/676/18 stanowi załącznik do protokołu.

Skarbnik  Ewelina  Ślugajska podziękowała  za  życzenia  i  gratulacje  i  dodała,  że  przekaże  je

pracownikom.

Ad 5.

Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2017 rok.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że o przedstawienie Uchwały

Nr 1/2018 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 7 maja 2018 roku w sprawie wyrażenia

opinii  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  rok  2017 oraz  wniosku o  udzielenie  absolutorium

Prezydentowi Miasta Piły za 2017 rok i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  o  udzielenie  Prezydentowi  Miasta  Piły  absolutorium  z  tytułu

wykonania  budżetu  za  2017  rok  prosi  radnego  Ryszarda  Małeckiego,  wiceprzewodniczącego

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły.
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Ryszard  Małecki,  wiceprzewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  Uchwałę  Nr  1/2018

Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  7  maja  2018  roku  w  sprawie  wyrażenia  opinii

o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  rok  2017  oraz  wniosku  o  udzielenie  absolutorium

Prezydentowi Miasta Piły za 2017 rok. Radny powiedział m.in., że Komisja spotkała się na czterech

posiedzeniach, w dniach: 17 kwietnia br.,  18 kwietnia br.,  24 kwietnia br. i  7 maja br. Komisja

Rewizyjna dokonała analizy złożonego przez Prezydenta Miasta Piły sprawozdania, skupiając się

głównie na: zagadnieniach mających duży wpływ na realizowane inwestycje, wykorzystaniu nowej

perspektywy unijnej, tendencjach w realizowanych dochodach, największych grupach wydatków

bieżących, ale również aktualnym zadłużeniu i kondycji finansowej Miasta. Wiceprzewodniczący

Komisji  Rewizyjnej  podkreślił,  że  we wszystkich posiedzeniach Komisji  uczestniczyła Ewelina

Ślugajska,  skarbnik  Gminy  Piła,  która  na  bieżąco  odpowiadała  na  zadawane  pytania.  Ryszard

Małecki, wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Komisja, po dokonaniu analizy

złożonych dokumentów i wysłuchaniu wyjaśnień w zakresie realizacji budżetu, przedstawionych

sprawozdań  finansowych,  informacji  o  realizacji  planów  finansowych  instytucji  kultury  oraz

informacji  o stanie mienia,  zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie – 6 głosami „za” wykonanie

budżetu Miasta Piły za rok 2017 i wnioskuje o udzielenie absolutorium za rok 2017 Prezydentowi

Miasta Piły. (Uchwała Nr 1/2018 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 7 maja 2018 roku

w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  rok  2017  oraz  wniosku

o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2017 rok. stanowi załącznik do protokołu).

Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  Ryszarda  Małeckiego

o przedstawienie opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady

Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za

2017 rok.

Radny  Ryszard  Małecki,  wiceprzewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły

przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta

Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok.

Wiceprzewodniczący odczytał konkluzję Uchwały nr SO.0955/11/14/Pi/2018 Składu Orzekającego

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  w  składzie:  Przewodnicząca  Halina  Kurjan

i Członkowie – Janina Kotlińska oraz Marzena Węckowicz z dnia 10 maja 2018 r. w sprawie opinii
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o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  o  udzielenie  Prezydentowi  Miasta  Piły

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok (druk nr 969), w której Regionalna Izba

Obrachunkowa m.in. stwierdziła: „Mając powyższe na uwadze, Skład Orzekający Regionalnej Izby

Obrachunkowej  w Poznaniu  wyraża  opinię,  że  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły

w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Piły z wykonania budżetu za 2017 rok jest

należycie  uzasadniony”.(Uchwała  nr  SO.0955/11/14/Pi/2018  Składu  Orzekającego  Regionalnej

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z  dnia 10 maja 2018 r.  w sprawie opinii  o  wniosku Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  o  udzielenie  Prezydentowi  Miasta  Piły  absolutorium  z  tytułu

wykonania  budżetu  za 2017 rok oraz  Uchwała nr  SO.0955/17/14/Pi/2018 Składu Orzekającego

Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  z  dnia  15 maja  2018 r.  w sprawie  sprostowania

uchwały Składu Orzekającego w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły

o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium stanowią załączniki do protokołu).

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak otworzył dyskusję.

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła powiedziała, że zgłasza autopoprawkę do publikatora

ustawy o samorządzie gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak zarządził głosowanie.

Głosowanie: 

Radni podjęli uchwałę, w wraz z autopoprawką, jednogłośnie - 19 głosami “za” - uchwała nr

LIII/677/18 stanowi załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Prowadzenie obrad przejmuje Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.
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Ad 6.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2018  rok.

Autopoprawka.

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik zgłosiła ustną autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie gminnym - Dz. U.

z 2018 r. poz. 994.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  17  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/678/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Programu Pilska Karta Seniora przedstawił

Adam Leszczyński, dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych.

Dyrektor Leszczyński zgłosił autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie gminnym - Dz.

U. z 2018 r. poz. 994.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Senator  Mieczysław  Augustyn powiedział,  że  starzenie  się  społeczeństwa  jest  procesem

globalnym i wszechogarniającym. Polityką senioralną, działaniami na rzecz seniorów muszą się

wszyscy zajmować. Senator dodał, że takie myślenie towarzyszy działaniom władz Miasta i w Pile

jest odpowiedź na zapotrzebowanie osób starszych. Ludziom starszym będzie się żyło lepiej, jeśli
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pozwolą im na to fundusze, którymi dysponują, a wiemy, że dochody emerytów i rencistów są

niskie i będą coraz niższe. Pomysł związany z Pilską Kartą Seniora - powiedział senator Augustyn -

ma charakter integrujący, bo angażuje wszystkie środowiska społeczności lokalnej na rzecz ludzi

starszych.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych powiedział,  że  u  nas  jest  coraz  więcej  ludzi

powyżej  60.  roku życia,  coraz  więcej  seniorów. Bardzo ważne jest  zajęcie  się  sprawą leczenia

starszych  ludzi,  mamy  możliwości  techniczne,  ale  nie  ma  oddziałów  rehabilitacyjnych  dla

operowanych ortopedycznie oraz poradni geriatrycznych.

Marian Martenka, pełnomocnik Prezydenta Miasta Piły ds. rodziny powiedział, że dzisiejsza

sesja jest bardzo ważna dla pilskich seniorów, bo Rada podejmuje bardzo ważną uchwałę, która

pozwala pilskim seniorom na łatwiejszy dostęp do wielu usług i dóbr, a seniorzy odczują korzyści,

bo  zniżki,  do  których  będzie  uprawniać  Karta,  pozwolą  na  zaoszczędzenie  pieniędzy,  które

pozostaną w kieszeniach seniorów.

Leszek Łado, przewodniczący Pilskiej Rady Seniorów powiedział, że chce zaapelować do Rady,

żeby  podjęła  uchwałę  wprowadzającą  Pilską  Kartę  Seniora.  Pan  Łado  powiedział  też,  że  we

wrześniu chce, wraz z całą Pilską Radą Seniorów, zorganizować konferencję, której uczestnikami

byliby przedstawiciele różnych stowarzyszeń emeryckich i dodał, że chciałby, aby w tej konferencji

wzięli udział wszyscy radni.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  14  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/679/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że uchwała wchodzi w życie z dniem 1 września.

Ad 8.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Motylewskiej, alei Poznańskiej i ul.

Przemysłowej przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor Wojtecka powiedziała, że zgłasza autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie

gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm. Dyrektor dodała, że w uchwale o przystąpieniu,

w paragrafie  1,  ust.  2 jest  pomyłka -  jest  1:100 000, a powinno być -  1:10 000, jak wskazuje

załącznik graficzny do tej uchwały.

Marek Andruszkiewicz, wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  14  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/680/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulicy  Lelewela  przedstawiła  Iwona

Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor Wojtecka powiedziała, że zgłasza autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie

gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Marek Andruszkiewicz, wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Kubica powiedziała, że z wielką radością przyjęła tę propozycję, bo co prawda przy

szkole podstawowej nr 12 jest  sala  gimnastyczna,  ale mieszkańcy osiedla często mówili  radnej
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o tym, że uczniowie, szczególnie chłopcy, potrzebują boiska do gry w piłkę nożną, a sala, która ma

powstać, będzie spełniać m.in. tę funkcję.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/681/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt  uchwały Rady Miasta Piły  w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  14  Lutego

i Kwiatowej przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Marek Andruszkiewicz, wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Ryszard Małecki powiedział, że w tej chwili nie mamy w Pile ul. 14 Lutego i zapytał, czy

w związku z tym mamy prawidłowy zapis.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  jest  to  ogłoszenie  tekstu

jednolitego, a w związku z tym nie trzeba zmieniać nazwy ulicy.  Prezydent  Szewc potwierdził

natomiast, że w tej chwili nie mamy w Pile ul. 14 Lutego i tak będzie do czasu rozpatrzenia sprawy.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał, czy znany jest termin rozpatrzenia tej sprawy.

Prezydent Krzysztof Szewc odpowiedział, że nie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15 głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/682/18  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Kusocińskiego  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej

Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor Wojtecka powiedziała, że podobnie jak w przypadku poprzednich projektów uchwał,

zgłasza autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994

z późn. zm.

Marek Andruszkiewicz, wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie - 15 głosami “za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie - 16 głosami “za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie - 15 głosami “za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  16  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/683/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 12.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający Uchwałę Nr XVII/233/12 Rady Miasta Piły z dnia

28 lutego 2012 r. w sprawie lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół

podstawowych  i  gimnazjów  funkcjonujących  na  terenie  Gminy  Piła  przedstawił  Sebastian

Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Dyrektor Dzikowski powiedział, że zgłasza autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie

gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/684/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniający  Uchwałę  Nr  XVII/234/2012  Rady  Miasta  Piły

z  dnia  28  lutego  2012  r.  w  sprawie  przyjęcia  kryteriów,  trybu  i  zasad  przyznawania  nagród

uzdolnionym uczniom klas IV – VI szkół podstawowych i klas I – III gimnazjów funkcjonujących

na terenie Gminy Piła przedstawił  Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury

i Sportu.

Dyrektor Dzikowski powiedział, że zgłasza autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie

gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  16  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/685/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżek,

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji zajęć oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru

godzin  dla  nauczycieli  niewymienionych  w  art.  42  ust.  3  Karty  Nauczyciela  w  przedszkolach

i szkołach prowadzonych przez Gminę Piła przedstawił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału

Oświaty, Kultury i Sportu.

Dyrektor Dzikowski powiedział, że zgłasza autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie

gminnym -  Dz.  U.  z  2018 r.  poz.  994 z  późn.  zm.  Dyrektor  poprosił  też  o zmianę  dotyczącą

publikatora Karty Nauczyciela - powinno być: Dz. U. z 2018 r. poz. 967. Dyrektor poprosił też

o  uwzględnienie  autopoprawki  dotyczącej  dwóch  literówek.  W paragrafie  4.,  w  przedostatnim

wersie jest zapis “Karta Nauczyciele”, a powinno być: “Karta Nauczyciela” oraz w ostatnim zdaniu

uzasadnienia powinno być: “zrzeszające nauczycieli”, a jest: “zrzeszające nauczyciel”.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/686/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  upoważnienia  dyrektorów  przedszkoli  do

prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach opłat za wychowanie

przedszkolne przedstawił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.
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Dyrektor Dzikowski powiedział, że zgłasza autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie

gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja nie dyskutowała nad tym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  16  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/687/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry w Hotelu

Gromada Piła przy Alei Piastów 15 w Pile omówiła  Małgorzata Kaszuba, zastępca dyrektora

Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Dyrektor Kaszuba powiedziała, że zgłasza autopoprawkę do publikatora ustawy o samorządzie

gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  17  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “przeciw”  -  uchwała  nr  LIII/688/18

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 17.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie i  wydzierżawienie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów omówiła Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Dyrektor  Grzegrzółka powiedziała,  że  zgłasza  autopoprawkę  do  publikatora  ustawy

o samorządzie gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  18  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/689/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

bezprzetargowej nieruchomości położonych przy ul. Węglowej 9 w Pile oraz udzielenia bonifikaty

od  ceny  nieruchomości  omówiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami.

Dyrektor  Grzegrzółka powiedziała,  że  zgłasza  autopoprawkę  do  publikatora  ustawy

o samorządzie gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Teresa Kasior powiedziała,  że Komisja  Spraw Społecznych wielokrotnie  była gościem

Zakładu Aktywności Zawodowej,  a podjęcie przez Radę przedmiotowej uchwały daje ZAZ-owi

większą możliwość uczestniczenia w różnych projektach.

Radna Wiesława Sztaba zapytała, w którą stronę będzie rozbudowywać się ZAZ.
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Dyrektor Julita Grzegrzółka zaprezentowała załącznik mapowy i odpowiedziała, że z informacji

przekazanych przez Stowarzyszenie wynika, że w tej chwili nie ma planów dotyczących rozbudowy

obiektu.

Witold Urbanowicz, prezes zarządu Stowarzyszenia Pomocy Humanitarnej w Pile powiedział,

że Stowarzyszenie jest organem założycielskim i prowadzącym Zakład Aktywności Zawodowej.

Prezes Urbanowicz pokazał prezentację przedstawiającą ZAZ. Prezes Urbanowicz powiedział, że

przygotował  też  film,  który  powstał  z  okazji  10-lecia  ZAZ-u,  a  pokazujący  jego  działalność

i poprosił o wyemitowanie kilku minut tego filmu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że sprawa jest zbyt ważna, żeby

pokazywać tylko fragment filmu i zdecydował, że wyemitowany zostanie cały film.

Przewodniczący poprosił o wyemitowanie filmu.

Wyemitowano film.

Radna Wioletta Stalęga zapytała jak długa jest w tej chwili lista osób oczekujących na przyjęcie

do ZAZ-u i jakie reguły obowiązują w kontekście naboru.

Pan Witold Urbanowicz powiedział, że trudno jest jednoznacznie odpowiedzieć na takie pytanie.

Staramy się  robić  wszystko,  co jest  możliwe,  aby umożliwić  naszym pracownikom wejście  na

wolny rynek pracy, ale jest  to o tyle trudne, że osoby z niepełnosprawnością, najczęściej u nas

umysłową, przywiązują się do nas. Z jednej strony się z tego cieszymy, a z drugiej strony żałujemy,

bo ciężko jest przekonać ich i ich rodziny do podjęcia wyzwania jakim jest odnalezienie się na

wolnym rynku - dodał prezes Urbanowicz. Odnosząc się do kwestii listy osób oczekujących, prezes

Urbanowicz powiedział,  że  lista  ta  liczy około 60 osób.  Liczbę etatów dyktuje  między innymi

umowa z PFRON-em, ale liczymy na to, że uda się ten limit zwiększyć.

Radny Jan Ficerman powiedział, że chciałby na ręce prezesa Urbanowicza złożyć gratulacje za

działalność jaką prowadzi Stowarzyszenie, a film, który radni mieli okazję obejrzeć powinno się,
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w kontekście tego, co się działo w stolicy, przesłać do władz w Warszawie, żeby wszyscy mogli

zobaczyć jak pilanie zajmują się swoimi niepełnosprawnymi.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że widać, iż oddziaływanie Stowarzyszenia i ZAZ-u

ma charakter ponadlokalny. 

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  16  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/690/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 19.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy omówiła  Julita Grzegrzółka, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Dyrektor  Grzegrzółka powiedziała,  że  zgłasza  autopoprawkę  do  publikatora  ustawy

o samorządzie gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  16  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/691/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 20.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej omówiła Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Dyrektor  Grzegrzółka powiedziała,  że  zgłasza  autopoprawkę  do  publikatora  ustawy

o samorządzie gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  14  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/692/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 21.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia zasad udzielenia z budżetu Miasta Piły

dotacji  celowej na dofinansowanie wymiany kotłów i pieców niskosprawnych na niskoemisyjne

źródła  ciepła  omówił  Edward  Karnaś,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej

i Mieszkaniowej.

Dyrektor  Karnaś powiedział,  że  zgłasza  autopoprawkę  do  publikatora  ustawy  o  samorządzie

gminnym - Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. zm. Dyrektor zgłosił też autopoprawkę dotyczącą

paragrafu 8, ust. 6 - ustęp 3. należy zastąpić ustępem 5.

Radny Piotr Smagur powiedział, że w uchwale podjętej w kwietniu był podany termin składania

wniosków, a w tej uchwale nie ma terminu. Radny poprosił o wyjaśnienie.

Dyrektor  Edward  Karnaś powiedział,  że  termin  zostanie  ogłoszony  za  pomocą  odrębnego

komunikatu.

Radna Małgorzata Karwacka zapytała kiedy wnioski będą dostępne i od kiedy mieszkańcy będą

mogli je pobierać oraz kiedy pojawi się wzór wniosku. 
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Dyrektor  Edward  Karnaś odpowiedział,  że  wstępna  wersja  wniosku  jest  już  opracowana.

Odrębnym komunikatem ogłosimy termin pobierania wniosków oraz wskażemy, gdzie będzie je

można pobierać. 

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela zapytał,  czy  możemy  określić  jaka  pula  środków  zostanie

przeznaczona dla konkretnej grupy beneficjentów.

Dyrektor Edward Karnaś odpowiedział,  że  złożyć  wniosek  będą  mogły  wszystkie  podmioty,

które należą do kategorii wymienionych w projekcie uchwały. Wszyscy mają takie same szanse,

a wnioski będą rozpatrywane według kolejności wpływu.

Radny Jan Ficerman powiedział,  że w poprzedniej uchwale był termin, a teraz go nie ma. To

powoduje, że sytuacja nie będzie klarowna dla zainteresowanych. Radny powiedział, że powinno

się tę kwestię doprecyzować.

Dyrektor Edward Karnaś powiedział, że Prezydent jest wykonawcą każdej uchwały i Prezydent

określi termin składania wniosków.

Radna Wiesława Sztaba zapytała, co jest problemem w ustaleniu terminu.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  podejmując  poprzednią

uchwałę daliśmy sobie odpowiednio długi czas na możliwość wejścia w życie jej zapisów. W tej

chwili  prawomocność  tej  uchwały  zależy  od  momentu  opublikowania  jej  przez  Wojewodę.

W związku z tym trudno określić konkretny termin, ale chcielibyśmy, aby odbyło się to wcześnie.

Dlatego Prezydent wyda odpowiedni komunikat pozwalający wszystkim mieszkańcom zorientować

się  z  odpowiednim  wyprzedzeniem,  że  od  danego  dnia  będzie  można  składać  przedmiotowe

wnioski. Chodzi o to, aby nie przedłużać niepotrzebnie czasu realizacji zapisów uchwały.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że ma nadzieję, że wątpliwości zostały wyjaśnione.

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/693/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 22.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na Przewodniczącego Komisji

Gospodarki Miejskiej Rady Miasta Piły.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  oddaje  głos  radnej  Teresie  Kasior,

przewodniczącej Komisji Doraźnej powołanej w celu rozpatrzenia przedmiotowej sprawy.

Teresa Kasior, przewodnicząca Komisji Doraźnej odczytała uzasadnienie do projektu uchwały

w przedmiotowej sprawie.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że skarżący zostali powiadomieni o terminie sesji

i  dodał,  że  wczoraj  otrzymał  pismo  informujące,  że  skarżący  nie  będą  obecni  na  sesji.

Przewodniczący odczytał treść pisma.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/694/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 23.

Realizacja uchwał Rady Miasta Piły za 2017 rok.

Temat przedstawiła Dorota Bojaczuk, dyrektor Wydziału Organizacyjno-Prawnego.

Ad 24.
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Sprawozdanie  z  realizacji  Rocznego  programu  współpracy  miasta  Piły  z  organizacjami

pozarządowymi na 2017 rok przedstawiła  Teresa Jakubowska,  zastępca dyrektora Wydziału

Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zapoznała się bardzo dokładnie z tym materiałem na posiedzeniu przedsesyjnym.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły podziękował  dyrektor  Jakubowskiej  za

przygotowany  materiał,  a  także  wszystkim  organizacjom  pozarządowym,  które  pomagają  nam

realizować nasze gminne cele.

Ad 25.

Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły za rok 2017.

Sprawozdanie  przedstawił  Ryszard  Małecki,  wiceprzewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady

Miasta Piły.

Przewodniczący Rady Miasta Piły podziękował Komisji Rewizyjnej za cały rok pracy.

Ad 26.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 27.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  wczoraj  wieczorem  słyszała  4  potężne  wybuchy

i  poprosiła  Prezydenta  o  komentarz  w  tej  sprawie.  Radna  powiedziała  też,  że  zaczęły  się  już

wakacje i poprosiła służby mundurowe o częste monitorowanie Miasta, szczególnie po godzinie
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21.00. Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że słyszała rozmowę kierowców pilskich autobusów,

którzy narzekali na zły stan nawierzchni na pętlach autobusowych i poprosiła o zwrócenie na to

uwagi.

Radny Jacek Bogusławski zapytał o budżet obywatelski, o zasady i terminy.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że zaprasza na XVI Bieg Pokoleń “Raz do roku wokół bloku”,

który odbędzie się na osiedlu Górne 30 maja o godz. 10.00.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, odpowiadając na pytanie radnej Sztaby odnoszące się do

wybuchów, które radna słyszała,  że każdorazowo,  w przypadku poważnych naruszeń porządku,

Komendant Straży Pożarnej, Komendant Policji lub Straż Miejska informują o tym bezpośrednio

Prezydenta. Natomiast o sytuacji, o której mówiła radna Prezydent nie otrzymał żadnych zgłoszeń,

więc pewnie nie były to zdarzenia o poważnym czy nawet średnim charakterze. Odnosząc się do

pytania  radnego  Bogusławskiego  związanego  z  budżetem  obywatelskim,  prezydent  Szewc

powiedział, że okazało się, iż w orzecznictwie, w wielu przypadkach uchwały dotyczące budżetu

obywatelskiego i zarządzenia prezydenta były uchylane ze względu na ograniczoną dostępność do

budżetu.  W wielu  przypadkach  powodem uchylenia  było  to,  że  orzecznictwo  wskazuje,  że  do

głosowania w budżecie obywatelskim powinny być dopuszczone wszystkie osoby mieszkające na

danym terenie, a więc również dzieci. W związku z tym zwróciliśmy się do Ministerstwa Spraw

Wewnętrznych i  Administracji  o  zajęcie  stanowiska  w tym zakresie.  Otrzymaliśmy odpowiedź,

w której napisano, że to nie Ministerstwo powinno zajmować się tym tematem, tylko Wojewoda

i  w związku z  tym,  przekazano pismo do Wojewody.  W tej  chwili  oczekujemy na  odpowiedź

Wojewody.

Ad 28.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły

Podstawowej nr ........ * w Pile.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  w tym punkcie  zarządza

wyłączenie  jawności  obrad.  Zgodnie  z  art.  11b  ustawy  o  samorządzie  gminnym  ograniczenia
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jawności  mogą  wynikać  wyłącznie  z  ustaw.  To  ograniczenie  wynika  z  ustawy  o  dostępie  do

informacji publicznej i ustawy o ochronie danych osobowych.

Przewodniczący poprosił wszystkich o opuszczenie sali. Dodał, że pozostać mogą radni, skarżący,

dyrektor szkoły, prezydent, prezentujący projekt uchwały, radca prawny oraz protokolant.

Ta część obrad została utajniona.

Po utajnionej części zawierającej dyskusję, Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  16  głosami  “za”  -  uchwała  nr  LIII/695/18  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 29.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady LIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji

publicznej (Dz. U. z 2016 r. poz. 1764 z późn. zm.) oraz art. 36 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie

danych osobowych (Dz. U. z 2016 r. poz. 922 z późn. zm.).
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